
Protokół Nr 5/18 

z posiedzenia Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych  

w dniu 22 maja 2018r. 

 

     Posiedzenie Komisji trwało od godz. 800 do 1030, a jego tematem było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych pod obrady sesji.  

Podczas obrad przekazano członkom Komisji zawiadomienie o kolejnej sesji 

oraz projekty uchwał; wszystkie materiały przekazane radnym, załączone 

zostały również do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu nie uczestniczył radny M.Kuszewski; lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu; w części spotkania udział wzięła Skarbnik Gminy Pani 

Elżbieta Romot, Wójt Gminy Pan Leszek Stroiński oraz Dyrektor ZGK Pan 

Marcin Grubicki i Sekretarz Gminy Pan Piotr Dobrzański.  

 

       Spotkanie rozpoczęto od omówienia planowanych zmian w tegorocznym 

budżecie gminy; zmiany te przedstawiła i ogólnie omówiła Pani Skarbnik. 

Członkowie Komisji otrzymali tabelaryczny materiał informacyjny w 

powyższym zakresie.     

     Po krótkiej dyskusji członkowie Komisji nie wnieśli zastrzeżeń do 

proponowanych zmian w budżecie. 

 

     Następnie członkowie Komisji odnieśli się do przekazanego wcześniej 

sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2017 rok – zastrzeżeń nie 

wniesiono.  

Podjęto natomiast krótką dyskusję nt.przyczyn oraz możliwości gmin do 

zadłużania się, którego konsekwencją jest bankructwo gminy i jej likwidacja – 

odwoływano się jednocześnie do informacji w tej sprawie, podawanej w 

mediach. 

      Pani Skarbnik przedstawiła ogólne zasady zaciągania pożyczek i kredytów, 

ich wpływu na kondycję finansową gminy oraz możliwości finansowania 

inwestycji, a także wpływu dochodów własnych gminy na realizowanie zadań 

bieżących gminy jak również zadań inwestycyjnych. 

 

     W dalszej części Pani Skarbnik poinformowała, iż w przygotowaniu znajduje 

się uchwała w sprawie udzielenia dotacji na realizację wspólnego zadania 

dotyczącego projektu pt. „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0”.  

Warunki udzielenia pomocy finansowej Urzędowi Marszałkowskiemu (w 

wysokości 1.540,80zł, jako wymaganego wkładu własnego), przeznaczenia oraz 

zasady rozliczenia tych środków, określone zostaną w umowie partnerskiej 

zawartej pomiędzy Gminą Sośno a Województwem Kujawsko-Pomorskim. 

       Po krótkiej dyskusji członkowie Komisji zastrzeżeń nie zgłosili. 

 

      Następnie Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami gminy Sośno w przedmiocie projektu Lokalnego 

Programu Rewitalizacji. 

Pan Wójt przedstawił przyczyny ponownego przeprowadzania konsultacji tej 

sprawie oraz ich tryb. 

        Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 
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     Pan Wójt omówił również realizację zaplanowanych na najbliższy czas zadań 

inwestycyjnych, w tym m.in.wyniki postępowań przetargowych prowadzonych 

dla tych inwestycji. 

     Podczas prowadzonej dyskusji dopytywano o możliwości gminy 

wyegzekwowania od mieszkańców zachowywania estetyki na swoich posesjach, 

w tym również na terenach będących w zarządzaniu spółdzielni 

mieszkaniowych (np. w pobliżu bloków mieszkalnych w Sitnie). 

     Pan Wójt wyjaśnił, że problem uprzątnięcia śmieci przy blokach w Sitnie 

leży w gestii tamtejszej Spółdzielni Mieszkaniowej; problem ten (zgłoszony w 

trakcie zebrania wiejskiego w Sitnie) przekazany został do załatwienia przez 

Spółdzielnię Mieszkaniową podczas ostatniego spotkania.  

      Podjęto również szerszą dyskusję nt. złego stanu dróg powiatowych 

znajdujących się na terenie Mierucina, Tuszkowa i Wąwelna; omówiono 

najbliższe plany naprawy tych dróg. Mówiono także o potrzebie wystąpienia do 

władz rządowych o udzielenie pomocy w skutecznej naprawie dróg oraz o 

pozyskiwaniu środków unijnych na ten cel. 

Pan Wójt przedstawił również możliwości remontowe dróg gminnych oraz 

podejmowane działania w tym kierunku. 

 

      W dalszej części, przy udziale Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

omówiono projekt uchwały w sprawie  projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków w Gminie Sośno. Podjęcie tej uchwały jest niezbędne w 

procedurze uchwalenia nowego regulaminu i pozwoli na uregulowanie zasad 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków zgodnie z wprowadzonymi 

nowymi przepisami. Regulamin ten jest jednym z niezbędnych dokumentów 

związanych z wprowadzeniem w życie nowelizacji ustawy o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Pan Grubicki podkreślił, że uchwała powyższa, po przyjęciu przez Radę Gminy, 

przekazana zostanie do zaopiniowania przez Wody Polskie i wówczas dopiero 

uchwalany będzie nowy regulamin. Dyrektor ZGK wspomniał również, że w 

konsekwencji nowych przepisów, przygotowywane będą także nowe umowy z 

mieszkańcami na dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 

        Po krótkiej dyskusji, do przedstawionego projektu uchwały uwag nie 

zgłoszono. 

 

      Następnie, przy obecności Sekretarza Gminy Pana Piotra Dobrzańskiego, 

wznowiono dyskusję nt.propozycji przygotowania specjalnego wystąpienia do 

władz rządowych (odpowiedniego ministerstwa) o udzielenie dodatkowej 

pomocy finansowej na wyremontowanie dróg powiatowych znajdujących się na 

terenie gminy Sośno. 

       Sekretarz Gminy przypomniał podejmowane już przez Gminę działania w 

tym kierunku oraz ich efekty – m.in. jest już promesa na częściowy remont dróg 

uszkodzonych w trakcie nawałnicy. Wyraził jednocześnie pogląd, iż niezależnie 

od już poczynionych działań, można wystąpić poraz kolejny do rządzących, aby 

wprowadzone zostały nowe systemowe rozwiązania w kwestii zabezpieczenia 
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środków nie tylko na inwestycje (do których niezbędny jest wkład własny 

wnioskodawcy) ale i na bieżące utrzymanie dróg (w tym remonty). 

Pan Sekretarz zaproponował określenie przez radnych (przynajmniej w kilku 

punktach) głównych swoich intencji do tego wystąpienia, co ułatwi 

zredagowanie odpowiedniego wystąpienia. 

 

       Na koniec zapoznano się z projektem uchwały w sprawie zasięgnięcia 

opinii jednostek pomocniczych do projektów uchwał dotyczących ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

gminy, oraz w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Sośno. Projekty 

powyższych uchwał zostały przygotowane mając na celu dostosowanie do 

przepisów znowelizowanej ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Projekty powyższe przekazane zostaną 

jednostkom pomocniczym Gminy Sośno, w celu zasięgnięcia ich opinii (zgodnie 

z zapisami statutów sołeckich – projekty powyższych uchwał opiniowane będą 

przez sołtysów i rady sołeckie). 

W uzasadnieniu uchwały wyjaśniono, iż w obowiązującej do tej pory uchwale 

ustalono limit 40 punktów (nie zezwoleń) sprzedaży napojów zawierających 

powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia w 

miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasady usytuowania miejsc sprzedaży 

w odległości co najmniej 30m od m.in.szkół, kościołów. 

Po nowelizacji ustawy, rada gminy ustala maksymalną liczbę zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych (zamiast liczby punktów sprzedaży), odrębnie 

dla poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych oraz odrębnie dla 

przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży. Przed 

nowelizacją ustawy, ustalana liczba punktów nie dotyczyła punktów 

prowadzących wyłącznie sprzedaż napojów zawierających do 4,5% alkoholu 

oraz piwa. 

       Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do przedstawionego projektu 

uchwały. 

 

     Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

 
                                                                                         Przewodnicząca Komisji 

                                                                                                   Joanna Siódmiak-Niemczewska 

 

Prot. insp.Jolanta Lapke                                             


